



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting

Wednesday, March 8, 2023 – 10 a.m., West Baton Rouge Museum,

845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissioners Present

Charles Caillouet, Ascension
Darrel Rivere, Assumption
Wilbert Carmouche, Avoyelles, Chair
Linda Gardner, Concordia
Steve Pellessier, Lafayette
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Carrie Stansbury, St. Mary, Treasurer
Angelique Bergeron, West Baton Rouge, Secretary

Commissioners Absent

Christine DeMyers, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia
Cliff LeGrange, Iberville
J.A. Rummler, Pointe Coupee
Mart Black, Terrebonne, Co-Chair

Others Present

Mindy Lacour
Don Haydel
Sam Bowler, Culturalyst
Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Caroline Byrne, Atchafalaya National Heritage Area
Collin Lindrew, Atchafalaya National Heritage Area

AGENDA

I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)

Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:07 a.m. Steve Pellessier led

the Commission in the Pledge of Allegiance.

II. Agenda Approval (Wilbert)

Carmouche called for approval of the agenda. Justin Lemoine noted that the Culturalyst presentation would now take place before the commission meetings discussion.

Carmouche then called for a motion for that agenda to pass with the change. Treasurer Carrie Stansbury made a motion to approve, which was seconded by Darrel Rivere. The agenda with changes passed unanimously 9-0 (with Christine DeMyers, Chris Burton, Cliff LeGrange, J.A. Rummler, and Mart Black absent).

III. Minutes Approval (Wilbert)

Carmouche called for a motion to approve the minutes from the January meeting.

Secretary Angelique Bergeron moved to approve the minutes as written and was seconded by Pellessier. The motion passed unanimously 9-0 (with Christine DeMyers, Chris Burton, Cliff LeGrange, J.A. Rummler, and Mart Black absent).

IV. New Commissioner Welcome

Lemoine noted the visit to the Old River Control Complex was great. Lemoine also introduced Jennifer Stelly, who took over as representative for St. Martin Parish from Coach Patin. Stelly works for the St. Martin Parish Economic Development Authority and is familiar with tourism and the Atchafalaya Basin as it relates to that parish.

Lemoine noted a few other commissioners are due for reappointment. J.A. Rummler has elected to roll off the board. Lemoine submitted a name for his replacement. Charles Caillouet has also elected not to continue service and introduced his replacement, Don Haydel. Haydel retired from DEQ and DNR five years ago. He has lots of experience with the Atchafalaya Basin Program and coast restoration.

Christine DeMyers also elected to vacate her term. Lemoine submitted Amanda Takacs from BREC and Hillary Collis from TNC as potential replacements to the Metro Council. Lemoine noted Stansbury, Rivere, and Co-Chair Mart Black would like to remain in service on the board.

V. **Grants & Contracts Update**

Caroline Byrne noted the next cycle of Atchafalaya grants will open in May. There are currently no new contracts in the works. ANHA is wrapping up the graphic design contract with Stun Design. Lemoine noted there is approximately \$170,000 in open grants, half of which should be paid out by the end of the year.

VI. **ANHA Staff Updates (Justin)**

A. America's Foreign Country Passport

Collin Lindrew shared that the passports, as well as a business card with a QR code to receive the passport digitally, were sent to print this week. ANHA will have an update on the digital version of the passport, Bandwango, next meeting.

B. Marketing and Graphics: (Pop up Banners)

Lemoine shared drafts of a suite of six pop up banners to accompany the redesigned tent. Lemoine will send the drafts to the commission for additional comments following the meeting. Carmouche asked for the size of the banners, which are the size to replace the previous pop up banners. Stansbury recommended designing a tabletop version. Linda Gardner and Bergeron noted a map that adhered to the table would be helpful for shows and festivals.

C. Staff Travel Update (Muscle Shoals, WBR for rural tourism)

Lemoine shared that ANHA is scheduling many meetings around the heritage area. ANHA staff will be in Muscle Shoals, AL, for the Alliance of National Heritage Areas spring meeting. Lindrew will be reaching out to the commission on communities to target for technical assistance.

D. Signage Update

DOTD is paying the 100 percent total cost of road signs to be replaced. Lemoine is waiting to see if they have arrived at the warehouse.

E. Basin Trace

Lemoine shared the recreation trail along the levee around the basin is in early stages. Bergeron noted the project will need permission from individual landowners. Stansbury inquired if the utility right of way could be used. ANHA is grant funds to the Acadiana Planning Commission to lead the effort. APC will hire out the consultant. Lemoine is hoping for the blessing from the levee boards to see if the project is feasible and to engage landowners on a preliminary level. Lemoine also noted all three regional planning commissions will be part of the

process assuming the project moves forward.

VII. Commission 2023 Meetings Discussion

A. May: Terrebonne

The Terrebonne meeting is May 10. If anyone is interested in going down the night before, ANHA will share hotel information from Black.

B. September: TBD

Lemoine called for hosts for the September meeting.

VIII. Culturalyst Presentation

Justin Lemoine introduced Sam Bowler who discussed the Culturalyst program.

Culturalyst is shared infrastructure for cultural communities. Stansbury would like to see a statewide search option, which Culturalyst is working toward. The platform also likely will not have ads as part of its business plan. Lemoine noted the importance of building up this type of tool to empower local artists.

A. Sam Bowler

IX. Other Business

A. Comments from public attendees (if any)

Public was present but there were no comments. Lemoine presented Charles Caillouet with a gift for his service to the board, as this was Caillouet's last meeting as a board member.

X. Commissioner Announcements

A. *Ascension* – Caillouet shared that the Sportsman's Show is March 17-19. St. Amant has a plant sale and farmers market on March 25. Caillouet also noted that Don Haydel is a representative on the ARBRE task force, which gives ANHA more input on that team.

B. *Assumption* – Rivere shared the fundraiser for the Pierre Part Belle River Museum raised between \$95,000-\$100,000. The Lake Verret boat landing is currently being redone and will likely be closed for another 70 days. The parish is currently in negotiations to purchase more land on the lake to build another boat landing.

- C. *Avoyelles* – Carmouche shared that Spring Bayou is beautiful again. The parish did a drawdown to get rid of the salvinia, and rain filled it back up. The Travel Avoyelles website also got a refresh. Willow Nest is taking a step back but the chef is taking over the kitchen. The old gas station near the town square is going to be a plant nursery. An antique store has opened in Bunkie. Carmouche will be attending the Louisiana Police Jury Association meeting in Shreveport.
- D. *Concordia* – Gardner shared that Vidalia is docking many new boats on both sides of the river. The new dock is in close proximity to the hotel and convention center. Gardner has a contact for a Jerry Lee Lewis impersonator if anyone is interested.
- E. *Lafayette* – Pellessier shared the Azalea Trail is in full bloom. The Zydeco Marathon is March 10. Celtic Bayou Festival and the Vermilion Voyage also take place in March. The Poboy Festival is April 1. The Scott Boudin Festival is April 14. Festival International begins April 26.
- F. *Pointe Coupee* – Jonathan Mayer is doing Creole class at Pointe Coupee Parish Library March 18 and 25. Mindy Lacour shared the antique car show is this weekend. The Open Bass Tournament is March 19. Amanda Shaw plays at the Poydras Center on March 25. The Jazz Brunch is March 26. Market at the Mill is the first weekend in April. There is a call for artists for a public art project collaboration between the Arts Council of Pointe Coupee and New Roads Main Street.
- G. *St. Landry* – Herman Fuselier shared the parish had a great Mardi Gras. Balfa Week is March 20-25 at Lakeview Park in Eunice. It is partially funded by the Atchafalaya National Heritage Area, and people all over the world come for music lessons. The Washington Community Festival and Crawfish Etouffee Cookoff also take place in March. The St. Landry BBQ Festival will be this summer.
- H. *St. Martin* – Jennifer Stelly shared the parish just hosted the annual “Pardoning of the Crawfish.” The Acadian Memorial and African American Museum are reopened to the public for good. The Acadian Memorial Festival March 18 and it will be honoring the Vincent and Blanchard families. The Breaux Bridge Crawfish Festival is the first weekend in May, and they expect about 35,000 attendees. Cycle Zydeco is in April. The Parks Cracklin Festival is April 14-15. Stelly also shared the St. Martin Parish Tourist Commission applied for a small grant in

2022 to do a microsite and recommended the commissioners check it out. Atelier de la Nature in Arnaudville having the Bayou Blitz on April 15.

- I. *St. Mary* – The Cajun Coast CVB just had a branding refresh. The office is taking advantage of the outdoors and owning the mysteriousness of waterways and basin with the tagline, “Cajun Coast - Mystically Beautiful.” Stansbury asked for wildlife images. Basin Brew Fest is at the end of the month. Eagle Expo will not take place, but Stansbury is trying to host a familiarization tour at Lake End Park. The parish is working with partners on the LANERR Management Plan since its selection.
- J. *West Baton Rouge* – The West Baton Rouge Museum is hosting artist workshops. The next opening will be on art and addiction with Ben Peabody. The museum is continuing with monthly programs and recently started demonstrations in the barn on the first Sunday of every month. Summer camp registration is open.
- K. Justin updated the commission on Cliff LeGrange’s status. LeGrange suffered a minor stroke over the weekend but is home and on the mend.

XI. **Adjourn (Wilbert)**

Carmouche called for a motion to adjourn. Gardner moved to adjourn with Rivere seconding the motion. With no further business, the meeting adjourned at 11:14 a.m.



**Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission
Mercredi le 8 mars 2023 – 10h00 Musée de Bâton-Rouge Ouest,**

845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissionnaires Présents

Charles Caillouet, Ascension
Darrel Rivere, Assomption
Wilbert Carmouche, Avoyelles, Président
Linda Gardner, Concordia
Steve Pellessier, Lafayette
Herman Fuselier, Saint-Landry
Jennifer Stelly, Saint-Martin
Carrie Stansbury, Sainte-Marie, Trésorière
Angélique Bergeron, Bâton-Rouge Ouest, Secrétaire

Commissionnaires Absents

Christine DeMyers, Bâton-Rouge Est
Chris Burton, Ibérie
Cliff LeGrange, Iberville
J.A. Rummler, Pointe-Coupée
Mart Black, Terrebonne, Vice-président

D'autres Présents

Mindy Lacour
Don Haydel
Sam Bowler, Culturalyst
Justin Lemoine, Région du Patrimoine national d'Atchafalaya
Caroline Byrne, Région du Patrimoine national d'Atchafalaya
Collin Lindrew, Région du Patrimoine national d'Atchafalaya

ORDRE DU JOUR

I. Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)

Le président Wilbert Carmouche a ouvert la séance à 10h07. Steve Pellessier a dirigé la

commission dans le serment d'allégeance.

II. **Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)**

Carmouche a sollicité une motion pour l'approbation de l'ordre du jour. Justin Lemoine a noté que la présentation Culturalyst devrait avoir lieu avant la discussion dans la réunion de la commission. Ensuite, Carmouche a sollicité une motion pour le changement dans l'ordre du jour. La Trésorière Carrie Stansbury a offert une motion d'approbation, appuyée par Darrel Rivere. Les changements à l'ordre du jour sont passés à l'unanimité 9-0 (avec Christine DeMyers, Chris Burton, Cliff LeGrange, J.A. Rummler et Mart Black absents).

III. **Approbation du procès-verbal (Wilbert)**

Carmouche a sollicité une motion pour approuver le procès-verbal de la réunion de janvier. La Secrétaire Angélique Bergeron a proposé d'accepter le procès-verbal tel qu'écrit, appuyé par Pellessier. La motion est passé à l'unanimité 9-0 (avec Christine DeMyers, Chris Burton, Cliff LeGrange, J.A. Rummler et Mart Black absents).

IV. **Bienvenue au Nouveau commissionnaire**

Lemoine a noté que la visite au Complexe Old River Control était très bien. Lemoine a aussi présenté Jennifer Stelly, qui a remplacé le représentant de la paroisse Saint-Martin, Coach Patin. Stelly travaille pour l'Autorité du développement économique de la paroisse Saint-Martin. Elle est au courant du tourisme et du Bassin Atchafalaya par rapport à cette paroisse.

Lemoine a noté que quelques-uns des commissionnaires sont dus pour renouveler leur mandat. J.A. Rummler a choisi de ne pas se représenter. Lemoine a soumis un nom pour son remplacement. Charles Caillouet a également décidé de ne pas continuer à servir et a présenté son remplacement, Don Haydel. Haydel est retraité du DEQ et du DNR depuis cinq ans. Il a beaucoup d'expérience avec le programme du Bassin Atchafalaya et la restauration côtière.

Christine DeMyers a aussi choisi de terminé son mandat. Lemoine a soumis les noms d'Amanda Takacs du BREC et de Hillary Collis du TNC au Conseil Métro comme remplaçantes potentielles.

Lemoine a noté que Stansbury, Rivere et le Vice-président Mart Black aimeraient continuer au service de la commission.

V. Mises à jour des bourses et des contrats

Caroline Byrne a noté que le prochain cycle des subventions Atchafalaya s'ouvre en mai. Pour l'instant, il n'y a aucun nouveau contrat à signaler. L'ANHA finalise le contrat de design graphique avec Stun Design. Lemoine a noté qu'il y a à peu près \$170,000 en subventions ouvertes, la moitié desquelles devraient être payées avant la fin de l'année.

VI. Mises à jour de l'ANHA (Justin)

A. Le Passeport du pays étranger d'Amérique

Collin Lindrew a fait savoir que les passeports, ainsi que les cartes d'affaires avec le code QR pour recevoir le passeport numériquement, étaient envoyés chez l'imprimeur cette semaine. L'ANHA aura une mise à jour sur la version numérisée du passeport, Bandwango, à la prochaine réunion.

B. Marketing et graphiques: (Bannières déroulantes)

Lemoine a partagé des maquettes d'une série de six bannières déroulantes pour accompagner la tente redessinée. Lemoine enverra les maquettes à la commission pour commentaire additionnel après la réunion. Carmouche a demandé la taille des bannières, qui sont la taille pour remplacer les anciennes bannières déroulantes. Stansbury a suggéré qu'on en fasse une version pour mettre sur une table. Linda Gardner et Bergeron ont noté qu'une carte à adhérer sur une table serait utile aux expositions et festivals.

C. Mises à jour des déplacements du personnel (Muscle Shoals, Bâton-Rouge Ouest pour le tourisme rural)

Lemoine a fait savoir que l'ANHA prend beaucoup de rendez-vous autour de la région du patrimoine. Le personnel de l'ANHA sera à Muscle Shoals, en Alabama, la réunion du printemps de l'Alliance des Régions du patrimoine national. Lindrew va contacter la commission à propos des communautés à cibler pour l'assistance technique.

D. Mises à jour des panneaux

DOTD paye cent pour cent du total du coût des panneaux routiers à remplacer. Lemoine attend leur arrivée à l'entrepôt.

E. La Piste du Bassin

Lemoine a fait savoir que la piste de loisirs le long de la levée autour du bassin est dans les premières phases. Bergeron a noté que ce projet avait besoin de la permission des propriétaires individuels. Stansbury a demandé si on peut utiliser le droit de passage des services publics. L'ANHA a des subventions à donner à l'Acadiana Planning Commission pour mener ce projet à bien. L'APC va engager le consultant. Lemoine espère obtenir la permission des commissions des levées pour voir si ce projet est faisable et pour impliquer les propriétaires au niveau préliminaire. Lemoine a également noté que toutes les trois commissions régionales de planification feront partie du processus, en assumant que le projet avance.

VII. **Discussion des réunions de la Commission en 2023**

A. Mai: Terrebonne

La réunion à Terrebonne est le 10 mai. Si quelqu'un veut se déplacer la veille, l'ANHA partagera de l'information sur les hôtels de la part de Black.

B. Septembre: À déterminer.

Lemoine a demandé des hôtes pour la réunion de septembre.

VIII. **Presentation Culturalyst**

Justin Lemoine a présenté Bowler qui a parlé du programme Culturalyst. Culturalyst est une infrastructure partagée pour les communautés culturelles. Stansbury aimerait voir une option de recherche au niveau de l'État, ce que Culturalyst essaye de faire. La plateforme n'aura en toute probabilité aucune publicité comme dans son plan d'affaires. Lemoine a noté l'importance de la construction de ce genre d'outil pour donner des moyens aux artistes locaux.

A. Sam Bowler

IX. **D'autres affaires**

A. Commentaires du public (le cas échéant)

Le public était présent mais il n'y avait pas de commentaires. Lemoine a présenté à Charles Caillouet un cadeau pour son service à la commission comme c'était la dernière réunion de Caillouet en tant que membre de la

commission.

X. Annonces des Commissionaires

- A. *Ascension* – Caillouet a fait savoir que le Sportsman's Show a lieu du 17 au 19 mars. Saint-Amant a une vente de plantes et un marché des fermiers le 25 mars. Caillouet a aussi noté que Don Haydel est un représentant dans le groupe de travail de l'ARBRE, ce qui donne à l'ANHA plus de présence dans cette équipe.
- B. *Assomption* – Rivere a fait savoir que la levée de fonds pour le Musée Pierre Part Belle River a fait entre \$95,000-\$100,000. Le quai au Lac Verret est en train d'être refait et sera probablement fermé encore 70 jours. La paroisse est actuellement en train de négocier l'achat de plus de terrain près du lac pour construire un autre quai.
- C. *Avoyelles* – Carmouche a annoncé que le Spring Bayou est beau de nouveau. La paroisse a retiré les eaux pour se débarrasser de la salvinia et la pluie l'a rempli. Le site web Travel Avoyelles s'est rafraîchi aussi. Le Willow Nest a pris un pas en arrière, mais le chef a repris la cuisine. La vieille station-service près du square du village va devenir une pépinière. Un magasin de brocante s'est ouvert à Bunkie. Carmouche assistera à la réunion de la Louisiana Police Jury Association à Shreveport.
- D. *Concordia* – Gardner a annoncé que Vidalia voit beaucoup de nouveaux bateaux s'amarrer sur les deux rives du fleuve. Ce nouveau quai est très proche de l'hôtel et de la salle des congrès. Gardner a un contact pour un imitateur de Jerry Lee Lewis si cela vous intéresse.
- E. *Lafayette* – Pellessier a annoncé que la Piste des Azalées est en pleine floraison. Le Marathon Zydeco est le 10 mars. Le Festival Celtic Bayou et le Vermilion Voyage auront lieu en mars. Le Festival Poboy est le 1^{er} avril. Le Festival du Boudin à Scott est le 14 avril. Le Festival International commence le 26 avril.
- F. *Pointe-Coupée* – Jonathan Mayer donne des cours de créole à la Bibliothèque de la Paroisse Pointe-Coupée les 18 et 25 mars. Mindy Lacour a annoncé que l'exposition des voitures de collection est ce weekend. Le tournoi de pêche Open Bass est le 19 mars. Amanda Shaw joue au Poydras Center le 25 mars. Le Jazz Brunch est le 26 mars. Market at the Mill est le premier weekend d'avril. Il y a un

appel aux artistes pour un projet d'art public, une collaboration entre le Conseil des Arts de la Pointe-Coupée et le New Roads Main Street à Chemin Neuf.

- G. *Saint-Landry* – Herman Fuselier a annoncé que la paroisse a eu un très bon Mardi Gras. La Semaine Balfa est du 20 au 25 mars au Lakeview Park à Eunice. Elle est partiellement financée par la Région du patrimoine national Atchafalaya et des gens du monde entier viennent pour les leçons de musique. Le Festival de la Communauté de Washington et le Concours d'Étouffée auront également lieu en mars. Le Festival de Barbecue Saint-Landry sera cet été.
- H. *Saint-Martin* – Jennifer Stelly a annoncé que la paroisse vient d'avoir le "Pardon de l'Écrevisse" annuel. Le Monument acadien et le Musée Afro-américain sont ouverts de nouveau au public pour de bon. Le Festival du Monument acadien est le 18 mars. Les familles Vincent et Blanchard seront à l'honneur. Le Festival d'Écrevisse de Pont Breaux est le premier weekend en mai et ils attendent quelques 35,000 participants. Cycle Zydeco est en avril. Le Festival des Gratons à Parks est les 14-15 avril. Stelly a annoncé que la Commission du tourisme de la paroisse Saint-Martin a fait une demande de petite bourse en 2022 pour faire un microsite. Il a conseillé aux commissionnaires d'aller le voir. L'Atelier de la Nature à Arnaudville accueille le Bayou Blitz le 15 avril.
- I. *Sainte-Marie* – Le Cajun Coast CVB a rafraîchi son image de marque. Le bureau profite du plein air en accentuant la nature mystérieuse des eaux et du bassin avec le slogan, "La Côte cadienne – Mystiquement belle". Stansbury a sollicité des photos de la faune. Le Basin Brew Fest est à la fin du mois. Eagle Expo n'aura pas lieu mais Stansbury essaie d'organiser un tour de familiarisation au Lake End Park. La paroisse travaille avec des partenaires sur le plan de gestion LANERR depuis sa sélection.
- J. *Bâton-Rouge Ouest* – Le Musée de Bâton-Rouge Ouest accueille des ateliers d'artistes. La prochaine ouverture sera à propos de l'art et la dépendance avec Ben Peabody. Le musée continue ses programmes mensuels et a récemment commencé des démonstrations dans la grange le premier dimanche de chaque mois. Les inscriptions pour le Camp d'été sont ouvertes.
- K. Justin a donné à la commission une mise à jour sur l'état de Cliff LeGrange. LeGrange a eu un AVC mineur ce weekend mais il est chez lui et en train de guérir.

XI. **Ajournement (Wilbert)**

Carmouche a sollicité une motion d'ajournement. Gardner a proposé la motion avec l'appui de Rivere. Sans d'autres affaires à discuter, la séance s'est terminée à 11h14.